

Gustavs Strenge / Cordelia Heß (Eds.)

ANTI-HEROES

Negations and Contradictions
of the Heroic in the Medieval
and Early Modern Baltic Sea Region



rwb rombach | studies of the
wissenschaft | baltic sea region



Anti-Heroes

Negations and Contradictions of the Heroic
in the Medieval and Early Modern Baltic Sea Region

Herausgegeben von Dr. Gustavs Strenge
und Prof. Dr. Cordelia Heß

2025, 213 S., brosch., 54,- €

ISBN 978-3-98858-089-4

(Studies of the Baltic Sea Region, Bd. 2)

in Englisch

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-98858-089-4

Was macht einen Helden aus, und wie formen Gesellschaften ihre Heldenfiguren im Laufe der Zeit? Dieser Band hinterfragt statische Typologien des Heroischen und untersucht die historischen Prozesse hinter der Entstehung, Veränderung und Negation mittelalterlicher Helden. Mit einem Fokus auf Schweden, Finnland, Preußen und den baltischen Regionen analysieren die Beiträge die frühesten Momente, in denen historische Figuren in Chroniken, Hagiographien und Verwaltungsdokumenten verewigt oder verurteilt wurden.

Diese longue durée-Perspektive auf das Heroische zeigt, dass weder der Held noch seine Negation absolute Konzepte sind – sondern stets historisch bedingt.

Mit Beiträgen von

Christine Ekholst | Tuomas Heikkilä | Cordelia Heß |
Philipp Höhn | Georg Jostkleigrew | Gregory Leighton |
Gustavs Strenge

**Bestell-Hotline +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de/rombach-wissenschaft
E-Mail bestellung@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | oder im Buchhandel**

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburger Str. 67A, 86720 Nördlingen zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-260 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Rombach Wissenschaft – ein Verlag in der Nomos Verlagsgesellschaft

Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.rombach-wissenschaft.de

Gustavs Strenga / Cordelia Heß (Eds.)

ANTI-HEROES

Negations and Contradictions
of the Heroic in the Medieval
and Early Modern Baltic Sea Region



rwb rombach | studies of the
wissenschaft | baltic sea region

Anti-Heroes

Negations and Contradictions of the Heroic
in the Medieval and Early Modern Baltic Sea Region

Edited by Dr. Gustavs Strenga
and Prof. Dr. Cordelia Heß

2025, 213 pp., pb., € 54.00

ISBN 978-3-98858-089-4

(Studies of the Baltic Sea Region, vol. 2)

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-98858-089-4

What makes a hero, and how do societies shape and reshape their heroic figures over time? This book challenges static typologies of what is heroic by exploring the historical processes behind the emergence, transformation and contestation of medieval heroes. Focusing on Sweden, Finland, Prussia and the Baltic regions, the book's contributions examine the earliest moments in which historical figures became enshrined—or condemned—in chronicles, hagiographies and administrative records.

This study offers a *longue durée* perspective on the fluid nature of what is heroic, demonstrating that neither the hero nor their negation is ever absolute—but always historically contingent.

With contributions by

Christine Ekholst | Tuomas Heikkilä | Cordelia Heß |
Philipp Höhn | Georg Jostkleigrewe | Gregory Leighton |
Gustavs Strenga

Hotline for your order +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de/rombach-wissenschaft
E-Mail orders@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburger Str. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Rombach Wissenschaft

Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.rombach-wissenschaft.de/en

Nomos
eLibrary